
Jegyzőkönyv 
a Magyar Birkózó Szövetség 2019. december 6-ai elnökségi üléséről 

 
 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint. Az ülés folyamatosan határozatképes. 
 
Napirend: 
 
1. Tájékoztató az előző Elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeiről, az Intéző Bizottság 

határozatairól. 
Előterjesztő: Németh Szilárd elnök, Bacsa Péter ügyvezető alelnök 

 
2. Jelentés a 2019. évi felnőtt világbajnokságon résztvevő csapat szerepléséről. 

Előterjesztő: Bácsi Péter szakmai igazgató Sike András kf., Dvorák László szf.,  
       Ritter Árpád női szövetségi kapitány. 
          

3. A Magyar Birkózó Szövetség új SZMSZ-nek elfogadása 
Előterjesztő: Dr. Kökény Zoltán a Jogi Bizottság elnöke 

 
4. A 2020. évi olimpiai felkészülési program 

Előterjesztő: Bácsi Péter szakmai igazgató, Sike András, Dvorák László és Ritter Árpád 
szövetségi kapitányok 
 

5. Tervek a szabadfogású szakág fejlesztésére 
Előterjesztő: Dvorák László szabadfogású szövetségi kapitány 
 

6. A 2020. évi versenynaptár jóváhagyása. 
Előterjesztő: Simita Zsolt szakreferens 

 
7. 2020. évi bírói díjak, nevezési díjak, versenyrendezési díjak, versenyengedély díjak 

jóváhagyása 
Előterjesztő: Farkas Tibor főtitkár 

 
8. Javaslat a 2020. évi KSF támogatás elosztási elveire 

Előterjesztő: Bacsa Péter alelnök és Kálmán Tibor referens 
 

9. Javaslat a 2020. évi sportlétesítmény-fejlesztési program támogatására 
Előterjesztő: Kálmán Tibor projekt felelős 
 

10. Tájékoztató az MBSZ pénzügyi helyzetéről 
Előterjesztő: Farkas Tibor főtitkár 

 
11. A 2019-ban elért eredmények után adható felkészülési juttatás jóváhagyása 

Előterjesztő: Bacsa Péter ügyvezető alelnök 
 

12. Tagsági ügyek 
Előterjesztő: Kálmán Tibor referens 

 
Jelen van: 17 fő 
 



Ügyrendi határozat: Bacsa Péter ügyvezető alelnök előterjesztése alapján az elnökség 
jóváhagyja a napirendi pontokat, azok sorrendjét. 
Szavazás:   17 igen  0 nem   0 tartózkodás 
 
1. napirendi pont: Bacsa Péter tájékoztatója az előző elnökségi ülés óta eltelt időszak 
eseményeiről és az intéző bizottság határozatairól. 
 
2. napirendi pont: Jelentés a 2019. évi felnőtt világbajnokságon résztvevő csapat 
szerepléséről. 

 
Sike András kötöttfogású tájékoztatója a 2019. évi felnőtt világbajnokságon résztvevő 
csapat szerepléséről. Az elnökségi ülés több tagja gratulációját fejezi ki mind a reális 
értékelés, mind az elért eredmények iránt.  
 

A válogatott keretek alapozását illetően vita alakult ki a Bundesligában való indulással 
kapcsolatban. Bacsa Péter lezárja a vitát azzal, hogy a témát a következő elnökségi ülésre 
halasztja. 
 
Jelen van: 18 fő (Puksa Ferenc) 
 

Dvorák László szabadfogású tájékoztatója a 2019. évi felnőtt világbajnokságon résztvevő 
csapat szerepléséről. Muszukajev Iszmail és Kuramagomedov Murad kiemelt figyelmet 
kap, nagy reményeket fűz hozzájuk, ifj. Veréb Istvánt esélyeit illetően nem derűlátó.  
 

A honosítással kapcsolatban, illetve ezen sportolók csapategységre való hatása iránt merülnek 
fel kérdések, valamint Muszukajev Iszmaillal kapcsolatos aggodalmak, ösztönbirkózó mivolta 
miatt merül fel a kérdés, mennyire tanítható. 
 
33/2019. számú határozat: Bácsi Péter szakmai igazgató által előterjesztett, a szövetségi 
kapitányok által prezentált 2019. évi felnőtt világbajnoki szereplésről a jelentést az elnökség az 
alábbi szavazás mellett elfogadta.    
Szavazás:  18 igen  0 nem   0 tartózkodás 
 
3. napirendi pont: az új SZMSZ előterjesztése és elfogadása dr. Kökény Zoltán 
előterjesztése alapján. 
 

- Lényeges változás a régi SZMSZ-hez képest, hogy megjelent egy új, a régivel 
kiegyenlített pozíció, ez a főtitkári pozíció mellett a szakmai igazgatói, mely egy 
újdonság a szervezeti életben, ami azt jelenti, hogy a főtitkár felelőssége az 
adminisztratív ügyekre terjedne ki, a szakmai igazgató pedig kifejezetten a szakmáért 
lenne felelős. A szakmai igazgató munkáját az utánpótlás albizottság segítené.  

- Másik változás egy úgynevezett referensi rendszer. Célja a felelősségi, irányítási és 
felelősségre vonási pozíciók kinevezése, a feladatköri referens megjelenése az új 
SZMSZ-ben, ami jelenti, hogy minden munkavállalónak, megbízási szerződéssel 
rendelkezőnek lenne egy referensi beosztása, feladatköri listája. 

- Továbbá, mivel az elnöknek széleskörű jogosítványai vannak, és ez akár napi szintű 
vezetői praxist is megkíván, ezért az új SZMSZ lehetővé tenné azt, hogy a napi 
gyakorlati életben előforduló az elnöki jogkörhöz tartozó jogosítványok egyrészét 
ideiglenesen, átmenetileg, időponthoz köthetően vagy akár a mandátum végéig is 
ledelegálja az elnök a mindenkori alelnökre, erről külön szabályozás fog készülni.  



 
Az alapszabály szerint a munkáltatói jogokat az elnökség gyakorolja, de mivel a munkáltatói 
jogkör gyakorlása elég nehézkes az elnökség által, ezért dr Kökény Zoltán arra kéri az 
elnökséget, hogy az új SZMSZ elfogadása mellett már most fogadja el, hogy a munkáltatói 
jogkört a főtitkár gyakorolja.   

 
34/2019. számú határozat: Dr. Kökény Zoltán, a jogi bizottság elnökének előterjesztése és 
prezentációja alapján az új SZMSZ-t, azzal a kitétellel, hogy a munkáltatói jogkört a főtitkár 
gyakorolja, az elnökség az alábbi szavazás alapján egyhangúan elfogadja. 
Szavazás:  18 igen 0 nem  0 tartózkodás 

 
4. napirendi pont: A 2020. évi olimpiai felkészülési program tervét Bácsi Péter 
előterjesztése és a szövetségi kapitányok beszámolói alapján az elnökség külön nem vitatja. 

 
35/2019. számú határozat: Bacsa Péter alelnök úr az előzetesen kiküldött anyagok alapján 
szavazásra bocsátja a felkészülési programot, melyet az elnökség a lenti szavazás alapján 
egyhangúan elfogadja. 
Szavazás:   18 igen 0 nem  0 tartózkodás 

 
5. napirendi pont: Dvorák László szabadfogású szövetségi kapitány előterjesztése a 
szabadfogású szakág fejlesztésére vonatkozó tervekről. 

 
Fontosnak tartja a következő olimpiai ciklusra feltérképezni a potenciális versenyzők 
körét, fel kell mérni a fizikai állapotukat, milyen fejlesztési lehetőségek vannak, a 
versenyzők igényét, terveit. Jelentős szakmai fejlesztés lenne a reggeli, illetve hétvégi 
edzések bevezetése.  Másik szükséges fejlesztésként az aktív birkózást befejezett 
birkózók későbbi pályafutásának egyengetését javasolja.  
 

A felkészülés megvalósításáról elvi vita alakult ki. A vitát Bacsa Péter szavazás nélkül lezárja. 
 

Extra napirendi pont: dr. Kökény Zoltán kérésére előbbre hozva, tájékoztatja az elnökséget 
két egyesület egyesülésének ügyéről. 

 
Két egyesület, melyek a szövetség részét képezik, egyesülni szeretne. A Csepeli Birkózó 
Club egyesülne egy szervezettel, melyet előzményként kialakítanának, ez a Pénzügyőr 
Egyesület lenne. A Pénzügyőr egyik szakosztályából, mely a küzdősportokat tartalmazza, 
kiválna a birkózó szakág és ugyanebben a jogi percben egyesülne a Csepeli Birkózó 
Clubbal. Egyik következménye, hogy a Pénzügyőr sportolói átigazolásra kerülnek a 
Csepel Birkózó Clubba, mely az átigazolási szabályzat alapján történne, tehát külön 
eljárás nélkül kerülnének át. Másik hozadéka, hogy az KSF pénz elszámolása már a 
Csepeli BC javára történne. A két szakosztálynak különböző indulási jogosítványai 
voltak a csapatbajnokságon belül, a Pénzügyőr az Extra ligában az indulás jogát 
megszerezte és ezzel az indulás jogával a Csepel BC-n belül még ideiglenesen működő 
Pénzügyőr szakosztály élne. 

 
A kérdés nincs az elnökség jóváhagyásához kötve, de az esemény hordereje miatt szeretnék 
kérni az elnökség jóváhagyó szavazását és ezzel megerősíteni ezt a jogi lépést.  
 
Az elnökség a tájékoztatót meghallgatta és tudomásul vette, de szavazást nem indít. 

 



6. napirendi pont: a 2020-as évi versenynaptár Simita Zsolt szakreferens 
előterjesztésében. 

 
Új elemek: 

1. A kérést, miszerint vasárnap minél kevesebb verseny legyen figyelembe vették, az 
utánpótlás bizottság és szakmai bizottság megtárgyalta, megoldásként csak 
szabadfogás lesz diák II-es korosztályban és csak szabadfogású diákolimpia, de 
ugyanúgy megmarad a feljutásos verseny a diák I korosztályban, viszont meghívásos 
versenyként továbbra is meg lehet hívni a diák II-es korosztályt mind kötöttfogásba 
mind szabadfogásba.  

2. Csapatbajnoki rendszerben bekövetkezett változás, szintén a serdülő diák 
korosztályban. 

3. Következő évtől diák II és diák I és serdülő leány korosztály lesz ugyanazokkal a 
kondíciókkal, mint a fiúknál.  

4. A szakágvezetők részéről pedig az a kérés merült fel, hogy kadet junior és felnőtt egy 
helyszínen és egy napon legyenek a kötött, szabad és női versenyek. Egyedül a felnőtt kötött 
OB, az OB-k külön lesznek kadetból és juniorból.  
 

A témához hozzáfűzés, hogy a felnőtt női válogató nem került be sehova a versenynaptárban. 
Ennek tisztázását Bácsi Péterre bízzák, aki Ritter Árpád felé jelzi az elnökség észrevételét, 
azzal, hogy január 18-án a női szakág is induljon a felnőtt válogatón. 

 
36/2019. számú határozat: a 2020. évi versenynaptárt azzal a kitétellel, hogy a január 18-át a 
szakmai igazgató még megtárgyalja a női szakágvezetővel, az elnökség egyhangúan elfogadja. 
Szavazás:  18 igen  0 nem  0 tartózkodás 

 
7. napirendi pont: Farkas Tibor főtitkár előterjesztésében a 2020. évi bírói díjak, nevezési 
díjak, versenyrendezési díjak, versenyengedély díjak ismertetése. 

 
A díjakra tett javaslat az a 2019. évi árszínvonalon marad, tehát nem tervezi a szövetség 
ezeket az összegeket emelni.  
A bíró bizottság javaslata alapján szeretnék emelni a bírói díjakat, de miután az összes 
többi költséget a szövetség nem emeli, ezért az Intéző Bizottság döntése alapján ezt a 
kérést nem tartja indokoltak.   

 
37/2019. számú határozat: a 2020. évi bírói, nevezési, versenyrendezési és versenyengedély 
díjakat a kiküldött dokumentumok alapján az elnökség szavazással egyhangúan elfogadja. 
Szavazás:  18 igen 0 nem  0 tartózkodás 

 
8. napirendi pont: Bacsa Péter alelnök és Kálmán Tibor referens előterjeszti javaslatát a 
2020. évi KSF támogatás elosztási elveire. 

 
Az Intéző Bizottság által elfogadott tervekhez képest változás, hogy bevezetésre kerülne 
az alsó tagozatos iskolás program, ami alapján iskola időn belül, tehát 16:00-ig szakkör 
jellegű birkózás oktatást tartanának, erre 15 millió forintot különítenek el. A másik 
változás, hogy 3 db strandbirkózó versenyt támogatna háromszor 1 millió forinttal, amit 
a rendező tetszés szerint használna el. Az új programok fedezete az alaptámogatás 
csökkentéséből származna.  

 
Létszám: 17 fő (Kuller József) 



 
Az edzők továbbképzéséről, annak támogatásáról elméleti vita alakult ki.  

 
38/2019. számú határozat: A KSF támogatás 2020-ra tervezett elosztását a kiküldött elosztási 
tervek és kritérium alapján az elnökség egyhangúan elfogadja. 
Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 
 
9. napirendi pont: Kálmán Tibor project felelős ismertetése a 2020. évi sportlétesítmény-
fejlesztési program támogatására tett javaslatról, melyet az intéző bizottság megszavazott.  

 
Létszám: 16 fő (Szőnyi János) 

 
Elsődleges szempont volt a sorrend felállításánál az EMMI előzetes elvárása, miszerint 
olyan projecteket támogatására kell javaslatot benyújtani, amelyek már megkezdődtek 
vagy ahol már vannak előzőlegről rész szerződések és már kaptak résztámogatást. Új 
elem, mely első helyre került, a Körcsarnok melegvíz ellátásának bővítése. 

 
39/2019. számú határozat: A Kálmán Tibor által ismertetett sorrendben a teljes összegre tett 
igény benyújtását az EMMI felé az elnökség szavazással egyhangúan elfogadja.  
Szavazás:  16 igen 0 nem  0 tartózkodás 

 
10. napirendi pont: Farkas Tibor főtitkár tájékoztatója az MBSZ pénzügyi helyzetéről. 

 
Az előzetes jelentés alapján a mérleg kimutatása pozitív eredményt ad év végére, melynek 
ellenőrzése a következő héten történik. Előzetesen az mondható, hogy időarányosan 
átlagosan jól lettek felhasználva az összegek.  

 
Az elnökség a tájékoztatót meghallgatta és tudomásul vette. 

 
11. napirendi pont szervesen kapcsolódik a 10. napirendi ponthoz: A 2019-ben elért 
eredmények után adható felkészülési támogatások. 

 
Az eredményességi támogatás kifizetésére tett javaslat, az összes korosztály EB-n és VB-
n elért és adható eredményességi támogatásának ismertetése. Ennek a keretösszege 
rendelkezésre áll, amely a Karácsonyi Gálán kerülne kiosztásra, amennyiben az elnökség 
megszavazza. 

 
40/2019. számú határozat: A kiküldött tájékoztatóban szereplő versenyzőknek és edzőknek a 
tájékoztatón szereplő összegeket az elnökség egyhangúan jóváhagyja. 
Szavazás:  16 igen 0 nem  0 tartózkodás 

 
12. napirendi pont: tagsági ügyek Kálmán Tibor előterjesztésében. 

 
Az elnökség tagtörlési szabályzata ki lett bővítve azzal, hogy bevezetésre került a 
korlátozotti jogviszony fogalma, mely alapján ezzel a jogviszonnyal rendelkező egyesület 
nem kap szavazati jogot a közgyűlésen és nem kaphat támogatást.  
A tagtörlési szabályzat feltételei alapján 8 egyesületnek lett felmondva a tagsági viszonya, 
a 30 napos fellebbezési idő alatt csak a Gádoros BE kérte a korlátozotti jogviszony 
elfogadását, a többi egyesület nem reagált, így azokat törölni kell a tagok sorából.  



Új tagfelvételi kérelem érkezett a Mátra Birkózó Egyesülettől, javasolt az ideiglenes 
tagság megadása az ellenőrzések során feltárt eredmények alapján.  

 
41/2019. számú határozat: az ismertetett egyesületek tagsági jogviszonyának megszüntetését, 
a Gádoros BE korlátozotti jogviszonyának elfogadását, valamint a Mátra Birkózó Egyesület 
ideiglenes tagként történő felvételét az elnökség egyhangúan elfogadja. 
Szavazás:   16 igen 0 nem  0 tartózkodás 
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